
Protokół Nr XII/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 25 listopada 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XII/131/2015 w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2016 roku.
2. XII/132/2015 w sprawie określenia wysokości stawek podatkowych w podatku 
                              od środków transportowych na rok 2016, obowiązujących na terenie miasta
                              Racibórz. 
3. XII/133/2015 w sprawie ustalenia wzoru formularzy podatku rolnego i leśnego.
4. XII/134/2015 w sprawie opłaty targowej.
5. XII/135/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
6. XII/136/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. XII/137/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/437/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia
                              28 sierpnia 2013 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania
                              mieszkaniowym zasobem Gminy Racibórz na lata 2014 – 2018”.
8. XII/138/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/498/2009 Rady Miasta Racibórz 
                              z dnia 24 czerwca 2009 r. w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej 
                              w Raciborzu z późn. zm. 
9. XII/139/2015 w sprawie utraty mocy uchwały nr IX/95/2015 Rady Miasta Racibórz 
                              z dnia 26 sierpnia 2015r. w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.   
10. XII/140/2015 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla
                              zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla
                              miasta Racibórz.
11. XII/141/2015 w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
                              komunalnymi, ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami
                              komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.
12. XII/142/2015 w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
                              komunalnymi od domku letniskowego lub innej nieruchomości
                              wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe.
13. XII/143/2015 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
                              odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki
                              letniskowe, lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele
                              rekreacyjno – wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku.
14. XII/144/2015 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy
                              Racibórz.
15. XII/145/2015 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty 
                              za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
16. XII/146/2015 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
                              odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów 
                              w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę 
                              za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
17. XII/147/2015 w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Skarbu Państwa
                              nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej.
18. XII/148/2015 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
                              w Raciborzu.
19. XII/149/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014  Rady Miasta Racibórz z dnia 
                              8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji
                              Rady Miasta Racibórz.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o zmiany w planowanym porządku obrad zał. Nr 2: 
 wniosek Prezydenta Miasta o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz użytkowników wieczystych 
nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Mariańskiej 22b   – zał. Nr 3
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że zgodnie z sugestią na 

komisjach Prezydent Miasta wycofuje przedmiotową uchwałę by zorganizować w dniu 30 
listopada br. wizję w terenie o godz. 12:00,

 wnioski Prezydenta Miasta o włączenie do porządku obrad następujących projektów uchwał      
– zał. Nr 3: 
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  - do pkt. 9
2) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Skarbu Państwa nieruchomości 

położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 
 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

1) Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

2) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014  Rady Miasta Racibórz z dnia 8 grudnia 
2014 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Racibórz.

3) Uchwała w sprawie rejestrowania sesji Rady Miasta Racibórz.
Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski ustalając 
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
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4. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych miasta Racibórz w roku szkolnym 2014/2015.
5. Uchwała w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2016 roku.
6. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatkowych w podatku od środków 

transportowych na rok 2016, obowiązujących na terenie miasta Racibórz. 
7. Uchwała w sprawie ustalenia wzoru formularzy podatku rolnego i leśnego
8. Uchwała w sprawie opłaty targowej.
9. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej. 
10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/437/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 

sierpnia 2013 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Racibórz na lata 2014 - 2018”.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/498/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
czerwca 2009 r. w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej w Raciborzu z późn. zm. 

12. Uchwała w sprawie utraty mocy uchwały nr IX/95/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 26 
sierpnia 2015r. w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.    

13. Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta Racibórz.

14. Informacja pn. „Plan funkcjonowania Zakładu Zagospodarowania Odpadów Sp. z o.o.”. 
15. Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za 
pojemnik o określonej pojemności.

16. Uchwała w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
domku letniskowego lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – 
wypoczynkowe.

17. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, wykorzystywanych 
jedynie przez część roku.

18. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.
19. Uchwała w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.
20. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Skarbu Państwa nieruchomości położonej
w Raciborzu przy ul. Łąkowej.

22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
23. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014  Rady Miasta Racibórz z dnia 8 grudnia 

2014 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Racibórz.
24. Uchwała w sprawie rejestrowania sesji Rady Miasta Racibórz.
25. Interpelacje, zapytania i wnioski.
26. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym przyjęła 
Protokół Nr XI/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 28 października 2015 r.
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Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami.   
Lista omówionych wydarzeń stanowi -   zał. Nr 5 do protokołu. 

Ad 4. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych miasta Racibórz w roku szkolnym
          2014/2015.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS na swym posiedzeniu analizowała 
przedmiotowy materiał jednak bez jego opiniowania.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała przedmiotowego materiału.
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała przedmiotowego 

materiału.
 Radny Franciszek Mandrysz  uznał, że sprawozdanie niewiele różni się od sprawozdania z 

poprzednich lat, a jego autor przedstawił rzeczywistość w zależności od swoich poglądów, 
nierzetelnie relacjonując fakty. Wskazał, że sprawozdanie to nie jest obiektywne i nie zawiera 
monitoringu ścieżki rozwoju uczniów gimnazjów dlatego też wyraża o nim negatywną opinię.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że tegoroczne sprawozdanie różni się jednak od 
sprawozdania z zaszłego roku. Uznał, że temat oświaty jest trudnym tematem i zapewne wiele 
będzie jeszcze dyskusji w zależności od tego co i kiedy postanowi nowy rząd. Wskazując 
następnie na przedłożoną radnym analizę uznał, że dyskusja ta zapewne będzie również 
dotyczyć przyszłej sieci szkół. Następnie przekazał, że analiza ta kosztowała 32.200 zł, a nie 
jak wcześniej przekazywał 60.000 zł. Dodał również, że dane podane w sprawozdaniu są 
prawidłowe.

 Radny Marek Rapnicki zapytał radnego Franciszka Mandrysza co miał na myśli porównując 
sprawozdania do gazetki partyjnej. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że nie będzie odpowiadał, bo jest to jego opinia. 
 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że przeanalizował zarówno sprawozdanie przygotowane 

przez wydział urzędu jak i analizę przygotowaną przez firmę Vulcan i uznał, że analizę, która 
kosztowała 32.000 zł. bez najmniejszego problemu mógł przygotować też naczelnik wydziału 
edukacji. Wydatek ten więc uznał za niepotrzebny.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał,  że popatrzenie z zewnątrz zawsze wydaje się być 
bardziej obiektywne i taki zapewne był zamysł gdy zlecano to zadanie z początkiem roku.  
Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt obrad. 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych miasta Racibórz w roku szkolnym           
2014/2015 wraz z analizą stanowi zał. Nr 6 i 7 do protokołu.  

Ad 5. Uchwała w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2016 roku.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/131/2015 stanowi zał. Nr 8  do protokołu.
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Ad 6. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatkowych w podatku od środków
          transportowych na rok 2016, obowiązujących na terenie miasta Racibórz. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/132/2015 stanowi zał. Nr 9  do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie ustalenia wzoru formularzy podatku rolnego i leśnego.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/133/2015 stanowi zał. Nr 10  do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie opłaty targowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP po dyskusji ostatecznie pozytywnie 
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do dyskusji z komisji ponowiła wniosek aby w § 3 pkt 3 
zamiast kwoty 150 zł wpisać kwotę 20 zł.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnej Anny 
Szukalskiej.

Rada przy 20 głosujących radnych, 7 głosami za, 13 przeciw i 0 wstrzymującymi się odrzuciła
powyższy wniosek radnej Anny Szukalskiej.
 Radny Leszek Szczasny zapytał radnych, którzy na komisji artykułowali wątpliwości, dlaczego 

teraz zagłosowali przeciw wnioskowi, trzymając się jakby dyscypliny klubowej.   
 Radny Marek Rapnicki przekazał, że taka zaporowa stawka poza wyznaczonymi do handlu 

miejscami ma dla niego sens. 
 Radny Leszek Szczasny przekazał, że dla niego nie ma to sensu. Dodał, że liczył także na to, że 

temat opłat zostanie odłożony na przyszłą sesję. Wskazał, że nie liczą się głosy w dyskusji ale z 
góry ustalone głosowania.  

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że skoro zostało wypracowane stanowisko na Komisji 
GMOŚiBP to powinno ono  zostać przedstawione.

 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił aby jeszcze raz przedstawiono stanowisko Komisji 
GMOŚiBP. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że na Komisji GMOŚiBP żadna inna stawka nie została 
przegłosowana pozytywnie, Komisja ostatecznie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 Radny Jan Wiecha przekazał, że na Komisji RGBiF większość radnych wstrzymała się od 
głosu. 

 Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że osobiście uczestniczył w spotkaniach z handlującymi 
na targowisku. Dodał, że wypracowanie tego projektu trwało kilka miesięcy, a jego przyjęcie 
będzie krokiem w stronę handlujących na targu.  
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 Radny Leszek Szczasny przekazał, że radni są reprezentantami wszystkich mieszkańców, a nie 
tylko handlujących. Wskazał, że taka zaporowa stawka nie pozwoli na drobny, naturalny handel 
poza wyznaczonymi terenami. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 13 głosami za, 7 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/134/2015 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie
          zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt  
uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2015 rok.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt  
uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2015 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w 
sprawie zmiany budżetu na 2015 rok wraz z jej autopoprawką. 

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z 
jej autopoprawką – zał. Nr 12 i 13. 

Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr XII/135/2015 stanowi zał. Nr 14 do
protokołu.

 Następnie Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/136/2015 stanowi zał. Nr 15  do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/437/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia
            28 sierpnia 2013 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym
            zasobem Gminy Racibórz na lata 2014 – 2018”.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Franciszek Mandrysz poprosił o przedstawienie procedury opuszczania mieszkań 
komunalnych z umową najmu na czas trwania stosunku pracy. 

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że jest to umowa na czas określony i gdy 
stosunek pracy wygasa to automatycznie wygasa i umowa. Dodała, że nie jest to eksmisja.

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że w obecnych czasach bardzo łatwo o utratę pracy.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że pracodawca, który zabiegał o mieszkanie dla 

pracownika zgłasza do urzędu fakt zakończenia stosunku pracy co uruchamia procedurę 
opuszczenia mieszkania. Dodał, że osoba ta ma prawo ubiegać się o przydział mieszkania 
komunalnego na ogólnych zasadach. Wskazał, że jedynie w przypadku nie opuszczenia 
dobrowolnie przez najemcę lokalu będzie następowała procedura eksmisyjna.
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 Radna Anna Szukalska zapytała ile jest takich lokali wynajętych na ten moment w takim trybie.
 Nacz. Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz przekazała, że są to 3 lokale. Dodała, że  

zwiększenie liczby lokali do 20 związane jest z poszerzeniem kręgu podmiotów, które mogą o 
przydział takiego mieszkania wnioskować. Do tej pory była to jedynie administracja państwowa
i samorządowa.            

 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że przedmiotowa zmiana programu jest 
konsekwencją przyjęcia na poprzedniej sesji uchwały w sprawie zasad najmu lokali. 

 Radny Krzysztof Myśliwy zapytał czy to odnosi się również do służb mundurowych.
 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że tak ale to dany podmiot musi wystąpić z 

wnioskiem.
 Radna Anna Ronin zapytała w jaki standardzie są to mieszkania.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że są to standardowe mieszkania komunalne.    
 Radny Franciszek Mandrysz zapytał kto będzie określał kwalifikacje osób ubiegających się o to 

mieszkanie. 
 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że to pracodawcą będzie wnioskował o przydział takiego 

mieszkania.
 Z-ca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że przedmiotowa uchwała nie reguluje tych 

kwestii i odpowiedź na to pytanie była udzielona miesiąc temu gdy Rada przyjmowała zasady 
najmu mieszkań. Dodał, że to pracodawca wnosi o lokal dla pracownika o takich czy innych dla
pracodawcy ważnych kwalifikacjach.    

 Radny Franciszek Mandrysz poruszył kwestię przydziału mieszkań dla absolwentów szkół 
wyższych.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że takie zasady Rada ustaliła na poprzedniej sesji.   
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XII/137/2015 stanowi zał. Nr  16  do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/498/2009 Rady Miasta Racibórz 
            z dnia 24 czerwca 2009 r. w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej 
            w Raciborzu z późn. zm. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za,  0 przeciw i  1 wstrzymującym przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/138/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie utraty mocy uchwały nr IX/95/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia
            26 sierpnia 2015r. w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.    

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XII/139/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.
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Ad 13. Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla
            zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta
            Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki – zał. Nr 19 i 
20.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę                              
z uwzględnieniem autopoprawki. Uchwała Nr XII/140/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 14. Informacja pn. „Plan funkcjonowania Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
            Sp. z o.o.”.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF analizowała przedmiotowy dokument jednak 
bez jego opiniowania. Dodał, że w przyszłości Radę czeka podjęcie decyzji czy pozostawić 
składowisko w gestii miasta czy też go sprzedać, a niezbędny w tym zakresie dodatkowy 
materiał zostanie przygotowany przez Prezydenta Miasta.    

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP analizowała przedmiotowy dokument bez 
jego opiniowania. Dodał, że Prezydent Miasta zobowiązał się za 3 miesiące przedstawić komisji
niezbędny dodatkowy materiał. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że decyzje zintegrowaną w sprawie RIPOK nie 
wyda Starosta Raciborski jak wcześniej podawano ale zgodnie z ostatnią decyzją NSA uczyni 
to Marszałek Województwa. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. Informacja pn. „Plan funkcjonowania Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów Sp. z o.o.” stanowi zał. Nr 22 do protokołu.  

Ad 15. Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
            komunalnymi, ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz
            stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Franciszek Mandrysz w oparciu o dane statystyczne GUS z 2014 r. wskazał, że 27% 
mieszkańców Polski żyje na granicy egzystencji. Dodał, że w naszym mieście to grupa 14.000 
mieszkańców. Dalej wskazał, że przedłożona radnym na komisji kalkulacja jest nierzetelna, co 
więcej prowadzi do podwyżki opłaty o 43%, która i tak była już wysoka. Dlatego też uznał, że  
jego zdaniem nie można podnosić tej opłaty.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że samorząd nie decyduje o wysokościach dochodów 
obywateli. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska w imieniu klubu radnych RSS Nasze Miasto przekazała, 
stanowisko, że radni tego klubu nie zgadzają się na to by odpowiedzialność za lata złej polityki 
śmieciowej, lata zaniedbań i złego zarządzania w PK i ostateczne opóźnienie RIPOK, obarczać 
ludzi i na nich scedować odpowiedzialność za te działania. Stanowisko klubu stanowi zał. Nr 
23 do protokołu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że radni mają prawo wnosić swoje propozycje do tego 
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projektu uchwały. Dodał, że chcąc chronić mieszkańców trzeba jednak wskazać ścieżkę do 
pozyskania niezbędnych na to zadanie środków.  

 Radna Anna Szukalska zapytała czy były analizowane możliwości wprowadzenia innych metod 
naliczania opłaty. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że na Komisji GMOŚiBP Prezydent Miasta wskazywał, że na 
miesiąc kwiecień zostaną przygotowane różne warianty naliczania tej opłaty.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w 2012 r. Rada Miasta po dyskusji ustaliła  
metodę poboru tej opłaty wg ilości mieszkańców. Dalej uznał, że żadna metoda nie będzie do 
końca sprawiedliwa.  Dodał, że dzisiaj dyskutuje się więc tylko o wysokości opłaty, nie mniej z 
uwagi na to że ten obecny system jest bardzo trudny do weryfikacji, najprawdopodobniej w 
kwietniu Rada zajmie się możliwością zmiany metody. Wskazał również, że winną za tą   
podwyżkę należy obarczać obecne uwarunkowania ustawowe oraz wprowadzane z roku na roku
coraz to większe rygory, bo przez to rosną koszty tej gospodarki. Dalej wskazał, że dlatego 
ważne są też sposoby wspomagania tych najniżej uposażonych. Osoby takie mają możliwość 
skorzystania z dodatków mieszkaniowych. Uznał, że nowa metoda powinna inaczej rozłożyć 
ciężary tak aby wspomagać też rodziny wielodzietne. Dalej przekazał, że koszty systemu to 
ponad 9 mln zł., a opłaty w całości muszą został wykorzystane na obsługę systemu. Gmina nie 
ma też możliwości wsparcia tego systemu innymi środkami jak tylko tymi pozyskanymi z opłat.
Dodał, że generalnie wiedziano, że od 1 stycznia 2016 r. wzrosną opłaty, gdyż odpady by trafić 
na składowisko wcześniej muszą przejść przez RIPOK. Dodatkowo wskazał, że gmina z roku 
na rok musi wykazywać większy procent odzysku odpadów. Wskazał, że ten duży skokowy 
wzrost jest wynikiem  uzupełnienia systemu o ten właśnie element. Dodał, że następnego skoku 
już nie będzie. Wskazał, że tak samo było z ceną za wodę i  odprowadzanie ścieków. Dodał, że 
jest świadomy skali tej  podwyżki ale nie można mówić o jakimś zaniechaniu czy nieudolności. 
Dodał, że główna składowa tej ceny to RIPOK i nie ma większego znaczenia, że nie ruszy od 
stycznia, a koszty transportu to groszowe różnice. Dodał, że RIPOK to gwarancja ceny na 20 
lat. Odnosząc się do skali podwyżki z 9 na 13 zł wskazał, że nie powinno się tworzyć przekazu, 
że to cena, której nie można zapłacić. W innym przypadku poprosił radnych o konkretne 
propozycje w jaki sposób tą cenę obniżyć. Dalej wskazał, że kwotą 315.000 zł na obsługę to nie 
15 etatów ale jedynie 5 etatów.  Następnie przekazał, że do przygotowania kalkulacji przyjęto 
średnią cenę z przetargu transportu 1 tony odpadów zmieszanych.                

 Radna Anna Szukalska zapytała dlaczego wiedząc, że zmieniają się przepisy od stycznia nie 
przeanalizowano również zmiany metody naliczania opłaty, a zostawia się to na kwiecień.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie wpłynie to globalnie na wysokość obciążeń, 
mogłoby to zmienić jedynie obciążenia poszczególnych rodzin czy osób. Dodał, że uważa, że 
nie jest za późno, co więcej wskazał, że żadna z gmin nie zmieniała jeszcze metody.  

 Radna Anna Ronin przekazała, że zrozumiałe jest to, że RIPOK został gminom narzucony. 
Zapytała kto przygotował kosztorys roczny, czy nie firma EMPOL i czy były tworzone jakieś 
porównania czy analizy. 

 Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że stworzył ten kosztorys na podstawie 
cen z przetargów. 

 Radna Anna Ronin poprosiła aby głosowanie nad tą uchwałą przesunąć do grudnia i 
przedyskutować inne metody aby jak w innych gminach opłaty poszły w dół.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że tamte obniżenia cen nie zawierają kosztów 
instalacji RIPOK. 

 Radna Anna Ronin zapytała czy właściwe było budowanie instalacji, a dopiero później 
występowanie o zintegrowane pozwolenie oraz czy bezwzględnie miasto musi zapłacić kwotę 
9,2 mln zł.  

 Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że podane stawki są oparte o 
przeprowadzone wcześniej przetargi, więc są to ceny rynkowe. Dodał, że wyłonienie partnera  
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prywatnego w ramach ppp trwało kilkanaście miesięcy. Wyjaśnił, że miasta nie było stać na 
wyłożenie 20 mln na budowę takiej instalacji. Ostatecznie została wybrana firma, która 
zagwarantowała wybudowanie instalacji przetwarzania odpadów z gwarantowaną na 20 lat ceną
318 zł za tonę odpadów. Wskazał, że jest to cena z przetargu dlatego też będzie to jedna z 
najniższych cen w regionie. Dodał, że w Wodzisławiu unieważniono przetarg bo cena na 
mieszkańca musiałaby wynieść 15 zł., w Nędzy zaś ceny wzrosły z 6 do 16 złotych za osobę i 
będą to ceny tylko na kilka lat, a w przypadku Raciborza jest gwarancja ceny przez 20 lat. 
Wskazał, że kalkulacja ta została przygotowana w oparciu o roczne ilości odpadów zebranych 
od mieszkańców, t.j. ok 15 tyś ton odpadów zmieszanych i ok. 5 tys. odpadów segregowanych, 
razem 20 tyś ton odpadów rocznie. Dodał, że do tego dochodzą jeszcze koszty transportu, 
których nie można porównywać do transportu innych rzeczy. Wskazał, że cena ta również 
zostanie ustalona w przetargu. Dalej odnosząc się do kosztów obsługi administracyjnej wskazał,
że to nie tylko kwestia etatów ale utrzymanie całego systemu, łącznie z systemem 
informatycznym. Wskazał, że według danych NIK średnie koszty obsługi systemów to w kraju 
7,9 % kosztu systemu, natomiast w Raciborzu jest to zaledwie 3,4 %. Uznał, że być może 
dodanie jeszcze systemu kontroli pozwoliłby na uszczelnienie systemu. Dalej wśród kosztów 
wymienił, koszty edukacji oraz koszty worków i tzw. dzwonów do selektywnej zbiórki 
odpadów. Dodał, że w ramach programu mieszkańcy oddający wkład do kompostowni w 
ramach rekompensaty otrzymują kompost. Wskazał, że wszystkie dokumenty związane z 
przetargiem na RIPOK są dostępne dla radnych. 

 Radna Anna Ronin poprosiła o udostępnienie tych dokumentów oraz poprosiła o odpowiedź na 
pytanie o pozwolenie.                

 Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że zintegrowane pozwolenie łączy w 
sobie wszystkie dotychczasowe pozwolenia, które musiał uzyskiwać inwestor. Dodał, że jedno 
takie zintegrowane pozwolenie jest konieczne. W wyniku zmiany ustawy powstał jednak spór 
kompetencyjny, kto ma wydać takie pozwolenie. Dodał, że wniosek o te pozwolenie został 
wysłany w lipcu, a dopiero wczoraj ustalono, że to marszałek będzie kompetentny do jego 
udzielenia. Dodał, że termin uzyskania pozwolenia nie będzie miał wpływu na cenę. Dalej 
przekazał, że umowa na budowę RIPOK została podpisana w październiku 2014 r, a sama 
budowa rozpoczęła się w marcu tego roku i jest już gotowa.    

 Radna Anna Ronin zapytała czy dokumentacja ta też jest dostępna.
 Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że jest to partner prywatny, niemniej takie 

dokumenty prawdopodobnie nie będą dla inwestora wiedzą tajemną.   
 Radny Zbigniew Sokolik wskazał, że uwaga radnych dotyczy tego, że tą kalkulację radni 

otrzymali dopiero na komisji. Uznał, że te wyliczenia wcale nie są takie proste. Dodał, że z 
uwagi na skale podwyżki należało radnym dać więcej czasu na przeanalizowanie zapisów. 
Dodatkowo wskazał, że nie rozstrzygnięto jeszcze przetargu na transport, a dzisiaj Rada ma 
przegłosować stawkę.  

 Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że kalkulacja pojawiła się dopiero na 
komisji nie ze względu na to, że chciano ją utajnić ale chodziło o to aby najpierw kalkulacje 
przekazać radnym, a dopiero później prasie, tak aby ta dyskusja odbyła się na komisji, a nie w 
mediach. Uznał, że tak naprawdę znaczenia ma kwota 9,2 mln zł., a koszty transportu ustalone 
zostały na bazie poprzednich przetargów.    

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał na jedno z możliwych innych rozwiązań oparte na tezie, 
że im kto bogatszy ten więcej śmieci produkuje. Uznał, że tą tezę należałoby zbadać. Dalej 
wskazał, że może lepiej poczekać i wpłynąć na rząd aby ten zmienił cały ten system. Na koniec 
ponownie, wskazał że 14.000 mieszkańców Raciborza zostanie w znaczący sposób obciążone tą
kwotą. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że to właśnie zadaniem radnych jest podejmowanie 
pewnych decyzji w imieniu mieszkańców. Wskazał, że miasto musi realizować wiele zadań, o 
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których decyduje rząd, może już niedługo będzie trzeba likwidować gimnazja. Uznał, że nikt 
nie jest zadowolony, że jest ta podwyżka. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że wielkim wyrzeczeniem dla mieszkańców było już 
ustalenie stawki 9 zł od osoby.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie sposób jest przeanalizować wszystkich 
wydatków mieszkańców Raciborza. Uznał, że nie można jednak przyjąć takiego twierdzenia, że
tego obciążenia nie da się zapłacić. Dalej wskazał, że ta opłata służy jedynie załatwieniu 
problemu odpadów. Uznał, że czekanie w tej materii nic nie da. 

 Radny Franciszek Mandrysz zgłosił wniosek formalny aby w przedmiotowej uchwale wpisać 
kwotę 9 zł od osoby, utrzymując tym samym stawkę dotychczasową. 

 Radny Michał Fita zapytał co stanie się gdy Rada Miasta nie przyjmie tej uchwały, co stanie się 
z ważnością przetargu gdy rząd zmieni system oraz czy w związku z wieloma wątpliwościami 
nie warto przesunąć głosowania na następną sesje.

 Radny Marcin Fica zapytał czy płatności dla firmy można  odroczyć.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że miasto podpisało z firmą umowę cywilno – 

prawną, której się nie da wzruszyć poza jedynie pewnymi mechanizmami zapisanymi w 
umowie. Dodał, że jeśli rząd zmieni ustawę to wprowadzi na pewno „vacatio legis”.  
Pozostawienie zaś stawki 9 zł sprawi niedobór środków, które będzie trzeba przesunąć kosztem 
innych zadań co jednak będzie niezgodne z ustawą. Nie płacąc zaś można spowodować, że 
przedsiębiorca odmówi realizacji usługi. Przesuwanie tematu o miesiąc wydłuży jedynie tą 
dyskusję. Wskazał, że listopad to zawsze czas podatków i opłat, natomiast w grudniu czeka 
Radę budżet na nowy rok i inne ważne tematy.  

 Radna Anna Szukalska przekazała, że zgodnie z nowelizacja ustawy Rada Miasta może zwolnić
z opłaty osoby z najniższymi dochodami. Zapytała więc w jaki sposób te osoby są o tym 
informowane.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że najpierw jest konieczność przyjęcia takich 
uregulowań, a następnie dotarcie z tymi informacjami do mieszkańców. Wskazał jednak, że 
przy obecnym systemie poboru opłaty od osoby będzie trudno to zrobić. Łatwiej to uczynić w 
innych systemach. Dodał, że trwają już nad tym prace i możliwe, że zostanie to przygotowane  
wcześniej niż na kwiecień. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że ustawa nie wskazuje skąd gmina ma wziąć środki na pokrycie 
tych zwolnień.

 Radny Tomasz Cofała wskazał, że najprawdopodobniej uchwalone ulgi będą musieli pokryć 
inni mieszkańcy.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie formalny wniosek aby w przedmiotowej 
uchwale wpisać kwotę 9 zł od osoby, utrzymując tym samym stawkę dotychczasową. 

Rada przy 20 głosujących radnych, 7 głosami za, 11 przeciw i 2 wstrzymującymi się odrzuciła
powyższy wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnej Anny Ronin aby 

głosowanie nad tą uchwałą przesunąć do grudnia. 
Rada przy 20 głosujących radnych, 9 głosami za, 11 przeciw i 0 wstrzymujących się odrzuciła
powyższy wniosek.
 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy w przypadku korzystnych rozstrzygnięć przetargów 

proponowana dzisiaj kwota 13 zł może ulec zmianie, czy też przez 20 lat będzie trzeba wnosić 
taką opłatę albo też i większą.

 Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek zapewnił, że drugiego takiego skoku nie będzie, bo 
są dane, które są już pewne, m.in. cena 318 zł za tonę na RIPOK. Wskazał, że podobnie jest z 
obsługą administracyjną czyli 5 etatami. Dodał, że korzystne rozstrzygnięcia w przetargach na 
transport umożliwią obniżenie opłaty, o czym będzie decydować Rada.    
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 Radny Franciszek Mandrysz zapytał jak się to ma do planowanych wydatków w wysokości 
800.000 zł na nadbrzeża Odry. Dalej wskazał, że głosując nad tą uchwałą radni muszą mieć 
świadomość, że obciążają tych najbiedniejszych mieszkańców. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 12 głosami za, 9 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/141/2015 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.
 Radny Paweł Rycka zgłosił formalny wniosek o przerwę o obradach.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o 15 minut przerwy.
Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 3 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższy wniosek. Przerwa w obradach od godz. 1640 do godz. 1655.

Ad 16. Uchwała w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
            komunalnymi od domku letniskowego lub innej nieruchomości wykorzystywanej 
            na cele rekreacyjno – wypoczynkowe.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XII/142/2015  stanowi zał. Nr 25  do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami
            komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, 
            lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe,
            wykorzystywanych jedynie przez część roku.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XII/143/2015 stanowi zał. Nr  26 do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy
            Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 17 głosami za,  0 przeciw i  2 wstrzymujących przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/144/2015 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty 
            za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XII/145/2015 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.
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Ad 20. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
            odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
            za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami
            komunalnymi.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Fita zapytał czy nie istnieje możliwość aby segregowane odpady również 
wywozić dwa razy w miesiącu.

 Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że generalnie funkcjonuje zapis „co 
najmniej raz w miesiącu” w związku z tym na etapie przetargu można zwiększyć tą 
częstotliwość. Zwrócił jednak uwagę, że za każdą dodatkową usługę będzie trzeba zapłacić.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XII/146/2015 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Skarbu Państwa nieruchomości
            położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał ile na tym terenie orientacyjnie może powstać mieszkań.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przekazał, że może tam powstać ok. 70 – 80 

mieszkań.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XII/147/2015 stanowi zał. Nr  30 do protokołu.

Ad 22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
             w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za,  0 przeciw i  2 wstrzymujących przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/148/2015 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.

Ad 23. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014  Rady Miasta Racibórz z dnia 
            8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady
            Miasta Racibórz.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za,  0 przeciw i  1 wstrzymującym przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/149/2015 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.

Ad 24. Uchwała w sprawie rejestrowania sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radca Prawny Maciej Markowicz odnosząc się do przedłożonego przez radnych projektu 
uchwały przekazał, że jego zdaniem Rada Miasta takiej uchwały nie może podjąć gdyż 
proponowane zapisy prowadzą do zmiany statutu, a dokładnie zapisu § 42 ust. 2. Dodał,że 
zapoznał się również z uzasadnieniem tego projektu uchwały i podkreślił, że istotnym dla tej 
sprawy jest zapis art 19 ust. 1 ustawy o dostępie do informacji publicznej, który wskazuje na 
podstawowe formy udostępniania informacji publicznej tj. protokół lub stenogram. Dalej 
wskazał, że należy mieć również na względzie zapis art. 22 ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym, który określa treść statutu miasta w zakresie przeprowadzania posiedzeń Rady 
Miasta. Wskazał, że statut określił, że z sesji Rady tworzy się protokół pisemny, a nagrania 
audio przechowywane są tylko do czasu przyjęcia protokołu na następnej sesji.  Uznał więc że 
aby proponowane zapisy przyjąć najpierw trzeba dokonać zmiany statutu miasta.

 Radny Piotr Klima  przekazał, że nie rozumie tego dlaczego Rada z tą sprawą męczy się od 
kilku miesięcy. Uznał więc, że na wzór innych miast powinien zostać przygotowany stosowny 
dokument.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że tylko Rada może takich zmian dokonać i nic nie 
stoi na przeszkodzie aby dzisiaj Rada przyjęła wniosek o zmianę statutu w zakresie o jaki mówi 
przedmiotowy projekt uchwały. 

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że wprowadzenie nagrywania audio-video rozwiązuje 
wcześniejszy wniosek związany z elektronicznym głosowaniem bo pozwala mieszkańcom na 
pełne wyciąganie wniosków z obrad sesji.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił inicjatorów uchwały o przedstawienie treści wniosku,
który miałyby zostać przegłosowany i później zrealizowany poprzez przygotowanie projektu 
uchwały o zmianę statutu miasta. 

 Radny Franciszek Mandrysz zaproponował następującą treść wniosku: „Aby w statucie miasta 
wprowadzić zapis dający możliwość rejestracji sesji Rady Miasta, a nagrania udostępniać na 
żywo na stronie internetowej miasta”. 

 Radny Marcin Fica zapytał wnioskodawców czy znany jest koszt takiego udostępniania.
 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że koszty będą niewielkie, w granicach tysiąca złotych.
 Radna Anna Szukalska poprosiła o wskazanie jakich zmian trzeba dokonać w statucie miasta. 
 Radca Prawny Maciej Markowicz uznał, że to sami radni powinni sformułować wniosek. Dodał

jedynie, że obecne brzmienie statutu uniemożliwia przyjęcie tej uchwały. Radni więc na chwilę 
obecną powinni wyartykułować wniosek, a szczegóły zmiany statutu będą dopracowywane. 

 Radny Leszek Szczasny sformułował następującą treść wniosku: „Wniosek o wprowadzenie do 
Statutu Miasta Racibórz przepisów umożliwiających rejestrację (obraz i dźwięk) sesji Rady 
Miasta Racibórz oraz transmisję na żywo w internecie i publikację nagrań na stronie 
internetowej urzędu miasta. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek przedstawiony przez radnego 
Leszka Szczasnego.

Rada przy 21 głosujących radnych, 9 głosami za, 11 przeciw i 1 wstrzymującym się odrzuciła  
powyższy wniosek.  
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Projekt uchwały w sprawie rejestrowania sesji Rady Miasta Racibórz, który nie mógł zostać 
poddany pod głosowanie stanowi zał. Nr 33 do protokołu.
                  

Ad 25. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek Prezydenta Miasta o 
przeprowadzenie przez Komisję Rewizyjną kontroli w zakresie:
1) postępowania Prezydenta Miasta z wnioskiem Nr G-3/14/2015 o dokonanie zmian w 

budżecie i planie finansowym jednostki złożonym przez Pana Norberta Mikę – Dyrektora 
Gimnazjum Nr 3 oraz postępowania w sprawie załatwienia skargi,

2) sposobu podziału pomieszczeń pomiędzy Gimnazjum Nr 3 i Szkołę Podstawową Nr 18,
3) wydatków pozapłacowych w Gimnazjum Nr 3 i Szkole Podstawowej Nr 18 w latach 2007 – 

2015.
Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi przyjęła   
powyższy wniosek.
 
 Radny Zbigniew Sokolik w odniesieniu do informacji dostarczonej radnym na temat wydatków 

związanych z remontami i inwestycjami w G3 i SP18 przekazał tylko jedną uwagę, że środki 
dla G3 były wówczas gdy dyrektor G3 był w koalicji. Na koniec podziękował radnym za 
skierowanie tam Komisji Rewizyjnej.

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie przekazywania radnym przy okazji informacji Prezydent Miasta o działaniach 

między sesjami, również informacji o spotkaniach, na które zaproszeń nie przyjął i z jakich 
powodów,

2) w sprawie zapraszania radnych na spotkania Prezydenta Miasta z innymi osobami i 
podmiotami,

3) w sprawie braku oświetlenia na ul. Dąbrowskiego,
4) w sprawie zaproszenia na sesję nowego Komendanta Rejonowego Policji w Raciborzu,
5) w sprawie podsumowania pierwszego roku kadencji i zorganizowania spotkania chętnych 

radnych np. w okolicy 10 grudnia br.
6) w sprawie prowadzenia rozmów w tematach kolejowych z udziałem kolejarzy oraz 

konsultowania spraw dworca kolejowego z radnymi. Zaproponował też aby dworzec stał się
również siedzibą dla organizacji pozarządowych, 

7) w sprawie sprzeciwu mieszkańców w kwestii wycinki drzew na skwerze przy ul. 
Warszawskiej oraz opinii p. Dudy w tej kwestii,

8) w sprawie wysłania listów gratulacyjnych do nowego rządu i parlamentarzystów,
9) zwrócił się z pytaniem do poszczególnych radnych, dlaczego zagłosowali przeciw 

wnioskowi o rejestrowanie obrad sesji.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące interpelacje i zapytania:

1) w sprawie braku promocji raciborskiego Budżetu Obywatelskiego – zał. Nr 34,
2) w sprawie informacji na temat ilości wynajmowanych lokali użytkowych, które nie mają 

przygotowanej instalacji wodno – kanalizacyjnej, gazowej czy ciepłowniczej oraz wpisania 
do programu przedsiębiorczości takich działań,

3) w sprawie możliwości termomodernizacji i przyłączenia do sieci c.o. budynku  przy ul. 
Bosackiej 8–10.      

 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania, interpelacje i wnioski:
1) w związku z tym, że część radnych głosowała przeciw sprawie rejestrowania obrad sesji 

zaapelował aby ci radni złożyli mandaty,
2) w sprawie naprawy skateparku zapytał dlaczego dopiero reakcja radnego zmusiła zarządcę 
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tego obiektu do jego naprawy, 
3) zaproponował zakupienie dla urzędników książki pt. „Miasto szczęśliwe”,
4) w sprawie wyartykułowania przez służby podległe Prezydentowi Miasta raportu z barier 

ustawowych, które wiążą ręce samorządom,
5) w sprawie każdorazowego informowania radnych o spotkaniach i konsultacjach z 

mieszkańcami organizowanymi przez urząd miasta,
6) w sprawie remontu ul. Sienkiewicza zapytał co zdecydowało o usunięciu historycznego 

bruku i co się stało z tą kostką brukową,
7) w sprawie podejmowania prób walki ze smogiem np. poprzez bezpłatną komunikację 

miejską, czy częstsze kontrole Straży Miejskiej w domach,
8) w sprawie obaw o stan boiska OSiR, które ma stać się boiskiem Unii Racibórz, z uwagi, że 

boisko to jest wykorzystywane do wielu innych celów i wpuszczane są tam nawet 
samochody, 

9) w sprawie wykonania brakującego odcinka ścieżki rowerowej w rejonie przejazdu 
kolejowego na ul. Brzeskiej.   

  Radny Zbigniew Sokolik przedstawił i przedłożył następujące interpelacje i zapytania – zał. Nr
35:
1) wskazując na wydatki WEKiS m.in na program firmy Vulcan obsługujący placówki 

oświatowe - ok. 200.000 zł., na analizę szkół w mieście – 32.000 zł oraz przebudowę G3 i 
SP18  - 60.000 zł. zapytał jak się to ma do szukania oszczędności i do wynagrodzeń osób 
zatrudnionych jako pomoc nauczyciela w raciborskich przedszkolach z kwotą 1200 – 1300 
zł. netto po 20 – 30 latach pracy.  Dalej uznał, że kwota 32.000 zł. wydana na analizę, po 
przeliczeniu dałaby 200 zł podwyżki dla 10 takich pracowników. Dodał, że taka analiza 
powinna zostać wykonana przez wydział edukacji, a zlecono to firmie zewnętrznej. Poprosił
więc o przygotowanie informacji o wszystkich wydatkach WEKiS w odniesieniu do firmy 
Vulcan w 2015 r.,

2) odnosząc się do centralnego rejestru umów, który został udostępniony na stronach biuletynu 
informacji publicznej urzędu miasta wskazał, że rejestr ten zawiera też informację o 
skierowaniu na studia Nacz. WEKiS za co zapłacą podatnicy. W związku z tym zapytał czy 
Nacz. WEKiS nie powinno obowiązywać takie samo wykształcenie jakie obowiązuje 
dyrektorów placówek oświatowych oraz na jakie studia Naczelnik WEKiS został 
skierowany i jaki będzie całkowity koszt tego dokształcania,

3) w sprawie ilości dyrektorów jednostek oświatowych skierowanych na studia w klatach 2014
-2015 wraz z podaniem nazwisk, kierunków studiów i całkowitego kosztu,

4) w sprawie wielkości budżetu miasta, którym zarządza Nacz. WEKiS.         
 Radny Tomasz Cofała przedstawił propozycje uaktualnienia Strategii Rozwoju Turystyki Miasta

Racibórz na lata 2013 – 2017 – zał. Nr 36.
 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) cytując wypowiedź Nacz. WEKiS w Nowinach Raciborskich „nasza oświata jest chora, z 
roku na rok będzie coraz gorzej” zapytał czy tak powinna wypowiadać się osoba 
odpowiadająca za 1/3 budżetu miasta,

2) w sprawie trwających już dwa lata prac nad projektem 650 m odcinka chodnika przy ulicy 
Odrodzenia,

3) w związku z lakoniczną odpowiedzią Prezydenta Miasta na wcześniejszą interpelację w 
kwestii likwidacji ośrodka zdrowia w dzielnicy Markowice poinformował, że zwróci się o 
pomoc w tej sprawie do Raciborskiej Rady Seniorów.

 Radny Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 37:
1) w sprawie naprawy ścieżki rowerowej po wałach,
2) w sprawie interpelacji z miesiąca maja dotyczącej rezerwatu Łężczok,
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3) w sprawie wyczyszczenia w II kwartale tego roku rowu wzdłuż torów przy ul. 
Olimpijczyka,

4) w sprawie zabezpieczania kabli przy montażu oświetlenia świątecznego,
5) w sprawie nowych lamp przy ul. Sienkiewicza.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Piotra Klimy:

1) w sprawie informacji o spotkaniach, na które zaproszeń nie przyjął i z jakich powodów 
przekazał, że nie byłby wstanie uczestniczyć we wszystkich spotkaniach dlatego też 
wybiera te najistotniejsze, na inne wysyła zastępców. Odnosząc się do zaproszenia na 
spotkanie w sprawie wiatraków przekazał, że nie chodzi tam z pełną świadomością. 
Dodał, że z tego też względu urząd nie może ponosić kosztów takich spotkań, 

2) w sprawie zapraszania radnych na spotkania Prezydenta Miasta z innymi osobami i 
podmiotami przekazał, że nie ma nic przeciwko udziału radnych w takich wspólnych 
spotkaniach, w związku z tym będzie częściej zapraszać radnych na takie spotkania,

3) w sprawie braku oświetlenia na ul. Dąbrowskiego przekazał, że oświetlenie już działa, a 
trwało to dłużej gdyż wymagało to odkupienia z powrotem terenu od wspólnoty,

4) w sprawie zaproszenia na sesję nowego Komendanta Rejonowego Policji w Raciborzu 
przekazał, że będzie to możliwe ale z początkiem nowego roku,

5) w sprawie podsumowania pierwszego roku kadencji i zorganizowania spotkania 
chętnych radnych przekazał, że jak najbardziej jest za takim odrębnym spotkaniem, 
najlepiej we własnym gronie może uda się to w grudniu a jak nie to w styczniu. 

6) w sprawie prowadzenia rozmów w tematach kolejowych z udziałem kolejarzy oraz 
konsultowania spraw dworca kolejowego z radnymi jak również propozycji by budynek 
dworca stał się siedzibą dla organizacji pozarządowych przekazał, że przedstawiciele 
kolei zmienili ostatnio zdanie i to obecnie oni chcą na własny koszt modernizować 
dworzec. Wskazał, że to kolej zaprasza na te spotkania. Dalej przekazał, że co i jak 
będzie wyglądać to jest jeszcze kwestia do ustalenia łącznie z funkcjami dworca i 
prawdopodobnie miejsca dla organizacji pozarządowych też wystarczy, 

7) w sprawie sprzeciwu mieszkańców w kwestii wycinki drzew na skwerze przy ul. 
Warszawskiej oraz opinii p. Dudy w tej kwestii przekazał. w dniu 1 grudnia br. o godz. 
16.00 w G5 odbędzie się spotkanie z mieszkańcami w sprawie skweru, na które zaprasza
również radnych. Wyjaśnił jednocześnie, że nie ma mowy o żadnym parkingu ani o 
zmianie planu zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu.  Dodał, że i jemu nie 
podoba się budynek obok skweru jednakże w tej sprawie działania leżą głównie po 
stronie nadzoru budowlanego. Wyjaśnił również, że nie ma mowy o wycince wszystkich
drzew na skwerze i na pewno na spotkaniu uda się uzyskać kompromis.  

8) w sprawie wysłania listów gratulacyjnych do nowego rządu i parlamentarzystów 
przekazał, że miał już możliwość pogratulowania niektórym parlamentarzystom z 
naszego regionu i jak będzie miał tylko okazję to złoży gratulacje pozostałym, 

9) w sprawie głosowania przeciw wnioskowi o rejestrowanie obrad sesji przekazał, że 
radnym przysługuje wolność głosowania niemniej ponoszą oni przed wyborcami 
odpowiedzialność polityczną. Dodał, że nieraz jeszcze radni będą musieli podejmować 
trudne decyzje. 

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnej Zuzanny Tomaszewskiej:
1) w sprawie braku promocji raciborskiego budżetu obywatelskiego przekazał, że nie do 

końca zgadza się z tym twierdzenie gdyż budżet obywatelski wdrażano po raz pierwszy, 
kampania była prowadzona z powodzeniem w mediach i na facebooku,  a świadczy o 
tym 3 tyś osób które zagłosowały. Dodał, że może rzeczywiście jedynie nie było dużych 
bilbordów. Uznał, że są to uwagi, które zostaną wykorzystane przy kolejnej edycji,  

2) w sprawie informacji na temat ilości wynajmowanych lokali użytkowych, które nie mają
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przygotowanej instalacji wodno – kanalizacyjnej, gazowej czy ciepłowniczej przekazał, 
że miasto nie może przeinwestować takich lokali bo to wszystko wymaga dotacji do 
MZB. Wskazał, że obecnie nie ma już takiego popytu na lokale użytkowe, wiele z nich 
stoi puste. Dodał, że przedsiębiorca decydując się na lokal uzgadnia z MZB zakres i 
koszty remontu. MZB realizując ten program zwalnia z opłat czynszowych 
przedsiębiorcę na okres remontu, a także pokrywa połowę kosztów remontu stałych 
elementów lokalu.

3) w sprawie możliwości termomodernizacji i przyłączenia do sieci c.o. budynku  przy ul. 
Bosackiej 8–10 przekazał, że jest to budynek wspólnoty mieszkaniowej i zasadą jest to, 
że inicjatywa takich działań leży po stronie właścicieli. Miasto każdorazowo dokłada 
swój udział, co ostatecznie wiąże się z kredytem zaciąganym na ten cel.       

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie naprawy skateparku przekazał, że zwłoka w naprawie to zapewne kwestia 

kosztów, bo trudno aby wszystko w każdym utrzymać w idealnym stanie,  
2) w sprawie książki pt. „Miasto szczęśliwe” podziękował za jej polecenie,
3) w sprawie wyartykułowania przez służby podległe Prezydentowi Miasta raportu z barier 

ustawowych, które wiążą ręce samorządom przekazał, że z tym nie będzie problemu bo 
raporty takie są gotowe, przygotowane przez subregion zachodni. Dotyczą one zrzucania
na samorządy zadań bez finansowania i zadań niewygodnych dla rządu. Uznał, że 
obecnie mogą to być uwagi do regulacji oświatowych i śmieciowych,  niemniej wskazał,
że do tej pory trafiało to w jakąś głuszę,

4) w sprawie każdorazowego informowania radnych o spotkaniach i konsultacjach z 
mieszkańcami organizowanymi przez urząd miasta przekazał, że takie informacje będą 
do radnych wysyłane na bieżąco jak do tej pory, poprzez informacje mailowe,

5) w sprawie remontu ul. Sienkiewicza  i  usunięcia historycznego bruku wyjaśnił, że 
podbudowy ulic z kostki się nie robi bo jest jej szkoda. Dodał, że kostka ta jest zbierana i
przechowywana przez PRD, a później wykorzystywana w przy remontach zwłaszcza w 
centrum miasta. Wskazał, że ostatnie ulice wykonane z granitu to ul. Nowa, Solna, 
Zamkowa, 

6) w sprawie podejmowania walki ze smogiem przekazał, że miasto prowadzi tą walkę 
poprzez program ograniczenia niskiej emisji, co oczywiście jest niewystarczające.  
Dodał, że w tym zakresie są potrzebne działania systemowe takie jak ustawa 
antysmogowa ostatnio podpisana przez prezydenta RP. Teraz potrzebne są regulacje 
marszałków. Miasto poprzez subregion wysłało już swoją opinię,

7) w sprawie obaw o stan boiska OSiR, przekazał, że trwają rozmowy z klubem niemniej 
nikogo nie da się zmusić do takich przenosin. Dodał, że przygotowywana jest też 
dokumentacja na stadion pod kątem lekkoatletycznym, a to wykluczy wjazd tam 
czegokolwiek. Najpierw jednak musi zostać złożony wniosek do ministerstwa co planuje
się uczynić w pierwszym kwartale przyszłego roku, 

8) w sprawie wykonania brakującego odcinka ścieżki rowerowej w rejonie przejazdu 
kolejowego na ul. Brzeskiej przekazał, że powiat musi poczekać na likwidację tam 
torowiska,

9) w sprawie rekreacyjnego zagospodarowania bulwarów nadodrzańskich przekazał, że 
planuje zaprezentować przygotowywane w tym zakresie projekty na najbliższym 
posiedzeniu komisji oświaty,

10) w sprawie ścieżki rowerowej do Łężczoka przekazał, że trwa obecnie procedura 
pozyskiwania niezbędnego gruntu. Dodał, że pewną barierą dla rowerzystów będzie 
most na kanale Odry, bo tam nie będzie można ścieżki poprowadzić.    

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie wydatków na analizy i opracowania przekazał, że są to rozsądne wydatki, 
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wynikające z potrzeby skorzystania z fachowców.  Uznał, że wydatki na ten cel są 
niewielkie w skali wszystkich wydatków na oświatę. Dalej przekazał, że wydatki na 
analizy kompletnie nie są związane z wydatkami na pracowników administracji i obsługi
oświaty, które rzeczywiście są niskie w całym kraju. Dodał, że te wynagrodzenia 
kształtowane są poprzez układ zbiorowy ze związkami zawodowymi. 

2) w sprawie skierowania na studia Nacz. WEKiS przekazał, że odbywa się to w ramach 
systemu dokształcania,  z którego mogą korzystać pracownicy urzędu jak również m.in. 
dyrektorzy i pracownicy jednostek oświatowych. Dodał, że szczegółowo odpowie na 
piśmie.  W zakresie centralnego rejestru umów przekazał, że został on upubliczniony 
wzorem kilkunastu innych miast w kraju  po to by odciążyć urząd od konieczności 
przygotowywania odpowiedzi na liczne wnioski o udostępnienie informacji publicznej.  

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie wypowiedź Nacz. WEKiS przekazał, że nad tym panuje i poprosił o 

pozostawienie to jego ocenie. Wyjaśnił również, że Nacz, WEKiS nie dysponuje całością
budżetu na oświatę, a tylko jego częścią, 

2) w sprawie chodnika przy ul. Odrodzenia przekazał, że ZDW ma swoje standardy dlatego
też sprawa jest trudna.

3) w sprawie sprzedaży budynku ośrodka zdrowia w dzielnicy Markowice przekazał, że 
zgodnie z normalna pragmatyka zwrócił się z tym zapytaniem do Starosty Raciborskiego
gdyż temat ten nie był mu znany. Dodał, że czeka na odpowiedź i dopiero później będzie
można organizować spotkania.

 Radny Marek Rapnicki wskazał, że dzisiaj radny Leszek Szczasny zakwestionował mandat 
kilku radnych, którzy zagłosowali inaczej w kwestii jawności i ma przeświadczenie, że za jakiś 
czas inni radni wystąpią z kolejnym wezwaniem. Dodał, że na dwóch komisjach i na sesji miała
miejsce zmasowana akcja dwóch radnych przeciwko Nacz. WEKiS. Uznał, że ta Rada jest 
areną brzydkich zawodów, czemu protestuje. 

 Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do słów radnego Marka Rapnickiego przytoczył 
anegdotę „o Janku muzykancie”.    

Ad 26. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji, 
godz. 1925.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Henryk Mainusz
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